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Protokół nr XXVI/2013 

z  Sesji Rady Gminy Wymiarki z dnia 21 marca 2013 r. 

odbytej w Gminnym Ośrodku Kultury i Biblioteki w 

Wymiarkach. 

 

Ad.1. Otwarcie sesj i . 

Przewodniczący Rady Gminy Wymiarki Pan Piotr Adamek o godz.16:00 

otworzył obrady XXVI  Sesj i  Rady Gminy w Wymiarkach.  Na podstawie l isty 

obecności stwierdzi ł  prawomocność  obrad (w sesj i  uczestniczyło 14 radnych - 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzj i) .  

W obradach uczestniczyl i :  

1. Adamek Piotr 

2. Babiarz Zbigniew 

3. Bednarz Janina 

4. Cytlak Danuta  

4. Hoffman Cezary 

6. Wieczorek Joanna 

7. Kowalski Piotr 

8. Kowalów Edward 

9. Starzec Andrzej  

10. Wróbel Leszek 

11. Żółtański Czesław 

12.  Janiszewski Waldemar  

13. Szkodzińska Barbara 

14. Kiszka Halina 

Ponadto w sesj i  uczestniczyły osoby zaproszone. Listy obecności  radnych i  

gości zaproszonych stanowią  załączniki  nr 1 i  nr 2  do niniejszego protokołu. 

Ad.2. Zatwierdzenie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy nie odczytywał porządku obrad ze względu na 

to, iż  radni otrzymali  go przed sesją .  Zapytał także czy ktoś  wnosi uwagi do 

porządku. Pani Wójt, Anita Staszkowian złożyła wniosek aby wprowadzić  w 

punkcie 11 podpunkt f )  czyl i  projekt uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy 
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za zbiorowe zaopatrzenie w wodę .  Poddano  pod głosowanie złożony wniosek, 

który został przyjęty jednogłośnie. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z XXV sesji. 

4. Wnioski z posiedzeń komisji stałych Rady Gminy Wymiarki.  

5. Sprawozdanie z działalności komisji stałych Rady Gminy Wymiarki za 2012 r. 

6. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Wymiarkach za 2012 r. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

9. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

10. Sprawozdanie Wójta Gminy Wymiarki z działań podejmowanych w okresie pomiędzy 

sesjami. 

11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

       a) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wymiarki 

 b) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów  

c) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania     

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wymiarki w 2013 roku.  

d) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013 r. 

e) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wymiarki na lata 2013-

2025. 

f) w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę . 

      12.Wolne wnioski i zapytania. 

13.Zamknięcie obrad XXVI sesji. 

Ad.3. Zatwierdzenie protokołu z XXV sesj i .  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy ktoś  z Radnych wyznaczonych do 

zapoznania się  z protokołem z poprzedniej  sesj i  chciałby wnieść  do niego poprawki.  

Radny Cezary Hoffman i  radny Waldemar Janiszewski oznajmil i ,  iż zapoznal i  się  z 

protokołem i nie wnoszą  uwag. Protokół uznano za przyję ty . Do zapoznania się  z 
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protokołem z XXVI sesj i  wyznaczono W-ce Przewodniczącą   Hal inę  Kiszkę  i  

radnego Edwarda Kowalowa. 

Ad.4. Wnioski z posiedzeń  komisj i  stałych Rady Gminy Wymiarki. 

Przewodniczący Rady Gminy, Pan Piotr Adamek poprosi ł  Przewodniczącą  

Komisj i  Rewizyjnej , Panią  Janinę  Bednarz o przedstawienie wniosków z ostatniego 

posiedzenia Komisj i  Rewizyjnej  w dniu 13 marca 2013 r. w Gminnym Ośrodku 

Kultury i  Bibl ioteki. Wnioski z posiedzenie stanowią  załącznik nr 3  do niniejszego 

protokołu.  

Ad.5. Sprawozdanie z działalności komisj i  stałych Rady Gminy Wymiarki za 

2012 rok.  

 Przewodniczący Rady Gminy poprosi ł  Przewodniczącą  Komisj i  Rewizyjnej , 

Panią  Janinę  Bednarz o przedstawienie sprawozdania z działalności Komisj i 

Rewizyjnej za 2012 rok. Sprawozdanie z działalności tejże komisj i  stanowi 

załącznik nr 4  do niniejszego protokołu.  

 Następnie Przewodniczący Rady Gminy zwróci ł  się  do Przewodniczącego 

Komisj i  Zdrowia, Oświaty, Kultury i  Spraw Socjalnych o zaprezentowanie 

sprawozdania za zeszły rok. Sprawozdanie to stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 

 Na koniec Przewodniczący Rady Gminy, Pan Piotr Adamek odczytał  

sprawozdanie ze wspólnych posiedzeń  komisj i  Rady Gminy za 2012 r. 

Sprawozdanie to stanowi załącznik nr 6  do protokołu. 

Ad.6. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Wymiarkach 

za 2012 rok. 

 Przewodniczący Rady Gminy zwróci ł  się  do Pani Bożeny Sawińskiej , 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej  o krótkie omówienie sprawozdania z 

działalności za zeszły rok.  

 Pani Kierownik poinformowała zebranych m.in. o tym, że w 2012 r. zmieni ły 

się  kryteria dochodowe do świadczeń  rodzinnych. Ponadto oznajmiła, że budżet 

OPS w ok. 70 % składa się  z dotacj i z Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego. Środki z 

budżetu Gminy stanowią  ok. 25%.  OPS real izuje także projekt „Pomoc państwa w 

zakresie dożywiania”,  który jest f inansowany w większości z budżetu Państwa. 

Niestety coraz mniej  dzieci korzysta z tej  formy pomocy. Wypłacane są  również  

zasi łki  okresowe, które w ok. 90% f inansowane są  z budżetu Państwa. Oprócz tego 

coraz więcej  osób korzysta z zasi łków stałych (osoby niepełnosprawne). W zeszłym 

roku dwie osoby bezdomne skorzystały ze schronienia. Z usług opiekuńczych OPS 

skorzystało 16 osób, natomiast 1 osobę  umieszczono w domu pomocy społecznej .  
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Oprócz w/w form pomocy wielu mieszkańców korzysta ze świadczeń  rodzinnych, 

różnego rodzaju dodatków, świadczeń  pielęgnacyjnych. Od czerwca tego roku 

trudniej  będzie otrzymać  zasi łek. 

 Ośrodek Pomocy Społecznej  w Wymiarkach real izuje także ustawę  o 

funduszu al imentacyjnym. Odzyskane od dłużników pieniądze traf iają  po części do 

budżetu Gminy a po części do budżetu państwa. W zeszłym roku założono 2 

niebieskie karty,  z których 1 została wycofana. Od czerwca do grudnia OPS 

zatrudniał Asystenta Rodziny w ramach projektu. Ponadto osoby biorące udział w 

projekcie „Aktywizacja osób biernych zawodowo z terenu Gminy Wymiarki”  

wyremontowały z zeszłym roku świetl icę  w Witoszynie Górnym oraz przygotowały 

plac w Witoszynie Dolnym, na którym niebawem staną  ławeczki i  powstanie 

palenisko. Sprawozdanie z działalności OPS oraz świetl icy środowiskowej 

„U śmiech” stanowi załącznik nr 7  do niniejszego protokołu. 

 Pani Hal ina Kiszka, W-ce Przewodnicząca Rady Gminy zwróci ła się  do Pani 

Kierownik z zapytaniem jaki jest koszt utrzymania świetl icy „U śmiech”, o l iczbę  

zreal izowanych świadczeń  dotyczących schronienia (309) oraz czy osoby 

korzystające  z zasi łków stałych otrzymywały także zasi łki  celowe. Ponadto 

zapytała jak Pani Kierownik wyobraża sobie współpracę  sołtysów z osobami 

zatrudnionymi w ramach prac społecznie użytecznych. 

 Pani Kierownik poinformowała, że sołtysi mogliby się  przyczynić  do 

organizacj i  prac osób społecznie użytecznych na terenie danego sołectwa wskazując 

gdzie są  potrzebni i  co dokładnie jest do zrobienia. Mogliby informować  co trzeba 

zrobić  dla społeczności. Naj lepiej  informować  o tym w okresie planowania budżetu, 

kiedy planuje się  środki na prace społecznie użytecznie. 

 Zasi łki  stałe otrzymują osoby samotnie gospodarujące (529 zł), ta osoba 

kwali f ikuje się  do świadczeń  celowych (kryterium dochodowe ok. 540 zł) i  może z 

nich korzystać .   

 Liczba świadczeń  dotyczących noclegów wynika z tego, że 2 osoby 

korzystały ze schronienia, z czego to ok. 30 świadczeń  za miesiąc i  proporcjonalnie 

do tego okreś lona i lość  świadczeń  w ciągu roku ( gł . Okres jesienno-zimowy). 

 Świetl ica „Uśmiech” utrzymywana jest z budżetu OPS, otrzymano środki w 

kwocie 2 tys. zł  na jej  funkcjonowanie z Gminnej  Komisj i  Rozwiązywania 

Problemów Społecznych ( na zakup materiałów edukacyjnych dla dzieci).  

Dożywianie f inansowane jest ze środków własnych. Pani W-ce Przewodnicząca 

Halina Kiszka zapytała o całkowity koszt funkcjonowania tejże świetl icy wraz z 

kosztami zatrudnienia. Pani Kierownik Bożena Sawińska poinformowała, że w tej 
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chwil i  nie jest w stanie podać  dokładnej  kwoty i  udziel i  zainteresowanej  

odpowiedzi na piśmie w w/w sprawie. 

 Radna Joanna Wieczorek zapytała Panią  Kierownik z jakich środków 

zatrudniony będzie psycholog. Pani Kierownik poinformowała, że z gminnych. 

Obecnie OPS zatrudnia prawnika w ramach projektu, niezbędny również jest 

psycholog. Pani Kierownik będzie się  starała o zatrudnienie psychologa na 2 

godziny w tygodniu, być  może na począ tek uda się  to zrobić  w ramach projektu. 

 W dalszej  części radny Piotr Kowalski  zapytał czy Pani Kierownik 

zorientowała się  w moż l iwo ści pozyskania dofinansowania na zabezpieczenie 

potrzeb lokalowych OPS-u. Pani Bożena Sawińska poinformowała, ze taka 

moż l iwo ść  oczywiście istnieje, chociażby dzięki pomocy Łużyckiej  Lokalnej  Grupy 

Rybackiej , aczkolwiek potrzebny jest wkład własny na który nie ma środków. 

Jednocześnie pochwal i ł  Panią  Kierownik za prace wykonane w ramach aktywizacj i  

osób biernych zawodowo. Pani Kierownik oznajmiła, ze obecnie napisany jest 

wniosek na remont świetl icy w Witoszynie Górnym, gdzie wkład własny wyniesie 

20 %. Wkrótce się  okaże czy projekt przejdzie. 

Ad.7. Interpelacje i  zapytania radnych. 

1. Radny Edward Kowalów: 

•  Przy Szkole Podstawowej w Wymiarkach należy zamykać  bramę  dla 

bezpieczeństwa dzieci, ponieważ przejeżdżające obok auta poruszają 

się  z nadmierną  prędkością .  

•  Ponowienie prośby o wycięcie krzaków przy „stawiku” w Lutynce. 

•  Czy istnieje moż l iwo ść  sprawdzenia drożności przepustów pod 

drogami bez względu na to czy należą  do gminy czy do powiatu? 

Zatkane przepusty (gł . przy ul.  Leśnej , przy przejeździe kolejowym) 

grożą  podtopieniami. 

•  Jak będzie prezentowała się  sytuacja rodzin wielodzietnych po 

wprowadzeniu „podatku śmieciowego”, czy przewidziano ulgi tak jak 

w innych gminach? Ludzie pytają  i le pojemników, worków będą  

musiel i  kupić .  Ponadto wywożenie odpadu wielkogabarytowego raz na 

rok to zdecydowanie za mało. 

2. Radny Cezary Hoffman: 

•  Prośba o zorganizowanie spotkania członków Komisj i  Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i  Spraw Socjalnych wraz z komisją ,  która 

decydowała w Urzędzie Gminy o wyborze Animatora Sportu Dzieci i  

Młodzieży  w celu wyjaśnienia kryteriów oceniania kandydatów. 
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•  Czy odbył się  już przetarg na Operatora, który będzie odbierał odpady 

komunalne w Gminie Wymiarki . Jeś l i  nie doszedł jeszcze do skutku 

można zastanowić  się  nad ewentualnymi zmianami w uchwałach dot. 

gospodarowania odpadami. 

3. Radna Danuta Cytlak: 

•  Prośba o zorientowanie się  w moż l iwo ści skorzystania z późniejszych 

kursów autobusu dla dzieci dojeżdżających do szkół. Obecnie kurs 

odbywa się  ok. 6:40, ale jest autobus który jeździ po godzinie 7. 

4. Radna Janina Bednarz: 

•  Do kiedy i  gdzie trzeba złożyć  deklaracje dotyczące opłaty za odpady. 

Co z osobami, które nie mieszkają  w Wymiarkach na stałe (np. 

studentami wyjeżdżającymi do miast). Kto będzie płaci ł  za worki, z 

jaką  częstot l iwością  będą  wywożone? Gdzie będzie znajdował  się 

punkt selektywnej  zbiórki odpadów i czy nie będzie się  to wiązało z 

uciąż l iwym zapachem dla zabudowań  sąsiednich? Czy istnieje 

kalkulacja na podstawie której  wyl iczono stawki za odbiór odpadów?  

5. Radny Czesław Żółtański:  

•  Czy trzeba zgłaszać  do f i rmy, która aktualnie odbiera odpady, że 

chcemy rozwiązać  umowę? 

6. Radny Leszek Wróbel: 

•  W otrzymanym przez radnych zestawieniu opłaty śmieciowej  w 

poszczególnych gminach brakuje informacj i o częstot l iwości odbioru 

odpadów. W Wymiarkach odpady mają  być  odbieranie min. 1 raz w 

miesiącu, w Żarach 2 razy w tygodniu.  

7. Radna Joanna Wieczorek: 

•  Czy będzie moż l iwo ść  zatrudnienia psychologa przez OPS? 

•  Czy uda się  zabezpieczyć  potrzeby lokalowe OPS, np. po przeniesieniu 

Szkoły Podstawowej do Witoszyna? 

Ad.8. Odpowiedzi na zapytania i  interpelacje. 

 Odpowiedź dla radnego Edwarda Kowalowa: 

 Sprawa aut poruszających się  z nadmierną  prędkością  obok Szkoły 

Podstawowej w Wymiarkach zostanie zgłoszona do KP Iłowa. Brama może być  

zamykana, na czas zajęć .  Po południu jednak przyjeżdżają  dostawcy, którzy 

muszą  ją  ponownie otworzyć .  W każdym razie zostaną  podję te kroki w celu 

poprawy bezpieczeństwa dzieci. Sprawa krzaków na Lutynce i  przepustów 



7 

 

zostaną  pisemnie przekazane do Starostwa Powiatowego, chyba że radny złoży 

pisemny wniosek abyśmy wykonal i  to we własnym zakresie na koszt Gminy. 

Odpowiedź na radnego Cezarego Hoffmana: 

Nie ma przeszkód aby zorganizować  spotkanie dotyczące zasad wyboru 

Animatora Sportu Dzieci i  Młodzieży. Ponadto Pani Wójt poinformowała, że jej  

zdaniem wybór osoby był zasadny m.in.  ze względu na jej  wykształcenie 

kierunkowe oraz długotrwałe bezrobocie. 

Odpowiedź dla radnej Danuty Cytlak: 

W sprawie kursów autobusów zorientujemy się  czy będzie moż l iwo ść  

skorzystania z późniejszych kursów i czy będą  one korzystniejsze. 

Odpowiedź dla radnej Joanny Wieczorek:  

Aby można było pomyś leć  o zatrudnieniu psychologa Pani Bożena Sawińska 

musi uprzednio przedłożyć  Wój towi kalkulację  kosztów zatrudnienia. Jeś l i  

chodzi o zabezpieczenie pomieszczeń  to trzeba zaczekać ,  w tej  chwil i  nie ma 

takiej  moż l iwo ści. 

 

 Odpowiadając zbiorczo na pytania dotyczące gospodarowania odpadami Pani 

Wójt poinformowała, że mieszkańcy otrzymają  ulotki  informacyjne, których 

wzór radni  otrzymali  na sesj i .  Stażystki  będą  roznosić  materiały informacyjne. 

Pierwsza deklaracja powinna zostać  złożona do 1 maja. Jeś l i  chodzi o pisma 

jakie mieszkańcy otrzymują  pisma z f i rm które aktualnie odbierają  odpady to 

można je traktować  prawdopodobnie jako rozwiązanie umowy. Od 1 l ipca będą  

obowiązywały już nowe zasady. 

 Przy wypełnianiu deklaracj i  mieszkańcy są  zobowiązani wpisać  l iczbę  osób 

zamieszkujących dany lokal a nie zameldowanych. Jeś l i  ktoś  wyjechał, nie 

wpisuje się go. Na terenie Gminy Wymiarki ma powstać  jeden punkt selektywnej  

zbiórki odpadów. Opłatę  za worki i  pojemniki ponosi gmina, natomiast w SIWZ 

mamy zapis mówiący o tym aby były one dostarczane przez Operatora. Dopiero 

po przetargu okaże się  jak to faktycznie będzie wyglądało. Odpady segregowane 

będą  odbierane w formie objazdu. Jeś l i  chodzi o odpady wielkogabarytowe to 

nie ma sensu aby odbierać  je częściej niż raz w roku i  generować  dodatkowe 

koszty. 

 W sprawie zestawienia stawek za odbiór odpadów, które radni otrzymali  na 

sesj i Pani Wójt poinformowała, że uwagi  radnego Leszka Wróbla zostaną  

przekazane do Łużyckiego Związku Gmin, który sporządzi ł  to zestawienie. 
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Jeś l i  chodzi o rodziny wielodzietne to z tytułu opłat za śmieci bonif ikaty będą  

mogły zostać  im udzielone. Jednakże i  tak Gmina będzie musiała za to zapłacić .  

Trzeba będzie pomyś leć  jak ten problem rozwiązać .  Pani Wójt poinformowała 

jednak, że sprawa przetargu stoi pod znakiem zapytania ponieważ  nie ma na to 

w tej  chwil i  zabezpieczonych w budżecie środków. W projekcie uchwały w 

sprawie zmian w budżecie na 2013 r.  uję to zabezpieczenie niezbędnych 

środków. Od radnych zależy czy je uchwalą .  Jeś l i  tak w najbl iższym czasie 

przystępujemy do przetargu. 

 Radny Leszek Wróbel poinformował, że przy nal iczaniu opłat za śmieci  

niezbędne będzie indywidualne podejście do producentów odpadów, t . j . 

mieszkańców. Ponadto domaga się  alokacj i  kosztów gospodarowania odpadów, 

w której  jego zdaniem nie może być  uję te utworzenie etatu (pracownik punktu 

selektywnej  zbiórki odpadów). 

Ad.9.  Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w 

okresie między sesjami. 

•  8 marca przewodniczący  uczestniczył w uroczystym spotkaniu z okazj i  Dnia 

Kobiet organizowanym w Gminnym Ośrodku Kultury i  Bibl ioteki; 

•  20 marca do Rady Gminy Wymiarki wpłynę ło pismo Wojewody Lubuskiego  

z dnia 15 marca 2013 r. stwierdzające wygaśnięcie mandatu radnego Rady 

Gminy Wymiarki, Pana Waldemara Janiszewskiego. 

Radca Prawny, Pani Maria Wrońska poinformowała, że radny Waldemar 

Janiszewski nadal ma prawo głosu i  nadal posiada ważny mandat, ponieważ 

decyzja Wojewody nie jest prawomocna. Radny ma 30 dni  na odwołanie się  od 

decyzj i  do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, a jeś l i  to nie przyniesie 

skutku przysługuje mu prawo odwołania się  do Naczelnego Sądu 

Administracyjnego. 

Ad. 10. Sprawozdanie Wójta Gminy Wymiarki z działań  podejmowanych 

w okresie pomiędzy sesjami. 

•  7 marca odbyło się  spotkanie z Sekretarzem Powiatu w sprawie 

organizacj i  dożynek powiatowych. Wstępnie ustalono, że można 

byłoby zorganizować  Dni Borów Dolnoś l ąskich (f inansowane z 

projektów) 16-17 sierpnia, natomiast  dożynki (dofinansowane przez 

Powiat) 18 sierpnia aby obniżyć  koszty. W ramach środków w 

budżecie jesteśmy w stanie podjąć  się  tego wyzwania. Tego samego 

dnia odbyło się  spotkanie w Urzędzie Gminy z przedstawicielem f irmy 

z Wrocławia w sprawie optymalizacj i  VAT-u. Ponadto odbyło się  
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spotkanie z Powiatowym Lekarzem Weterynari i  w sprawie współpracy.  

Miało to związek także ze skargą  jednego z mieszkańców Gminy na 

niezgodne z prawem jego zdaniem gospodarowanie budynkiem 

socjalnym. Sprawa została wyjaśniona. 

•  8 marca odbyło się  spotkanie w Zielonej  Górze w sprawie kontynuacj i 

real izacj i  projektów w ramach Programu Operacyjnego Polska-

Saksonia. 

•  11 i  18 marca odbyły się   spotkania z Kierownikami Referatów Urzędu 

Gminy i  Kierownikami jednostek organizacyjnych dotyczące m.in.  

usprawnień  gospodarki f inansowej. 

•  14 marca odbyło się  posiedzenie komisj i  mieszkaniowej , gdyż jeden z 

mieszkańców ponowił  w trybie pi lnym wniosek o przyznanie lokalu 

socjalnego. Komisja nie przyznała lokalu przy ul. II Armii  WP. Lokal  

ten będzie stanowi zabezpieczenie roszczeń  sądowych. W Gminie są  4 

rodziny które notorycznie zalegają  z płatnościami. Gmina będzie 

występować  do sądu z wnioskiem o zapłatę  oraz eksmisję .  

•  19 marca  miało miejsce Walne Zebranie ŁLGR w Lubska. Brał w nim 

udział pracownik Urzędu Gminy upoważniony przez Wójta.  Tego 

samego dnia odbyła się  rada budowy w sprawie ogrzewania. 

Zapewniono nas, że po świ ę tach proces ogrzewania ruszy. Odnośnie 

hal i  uzupełniane są  drobne rzeczy (np. odbojniki) .  W międzyczasie 

pojawiły się  nieoczekiwane problemy. Niezbędna będzie przebudowa 

przyłącza, gdyż obecne nie będzie ono w stanie zabezpieczyć  ciśnienia 

wody w hydrantach (p.p.o.ż.) .  

 

Korzystając z okazj i  Pani Wójt wspomniała o interpelacj i  radnego Edwarda 

Kowalowa złożonej  ki lka sesj i  wstecz, w której  radny zarzuci ł  Wój towi brak 

charyzmy w prowadzeniu rozmów w sprawie przewozów osobowych real izowanych 

przez MZK. Pani Wójt poinformowała, że wywiązała się  z tego zobowiązania i  

uruchomiono kursy autobusów MZK przez Gminę  Wymiarki . Jednakże na ok. 45 

dojeżdżających dzieci zaledwie 8 osób wykupi ło bi lety miesięczne. Jeś l i  taka 

sytuacja będzie miała miejsce możemy spodziewać  się  tego, że MZK bezpowrotnie 

wycofa się  z naszego terenu. W gesti i  radnego leży teraz aby przekonać  

mieszkańców do korzystania z usług MZK, które są  korzystniejsze aniżel i  kursy 

PKS. Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek aby na kolejną  sesję 

przygotować  uchwałę  w sprawie dopłat do bi letów miesięcznych MZK. 
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Ad. 11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

A)  regulaminu utrzymania czystości i  porządku na terenie Gminy Wymiarki 

Przewodniczący zapytał czy są  uwagi do projektu uchwały. Radny Leszek 

Wróbel zapytał co można rozumieć  pod terminem „tereny wyłączone” wymienionym 

w rozdziale 6, paragraf 11 pkt 2.  Radca Prawny, Pani Maria Wrońska oznajmiła, ze 

jest to termin zaczerpnię ty z ustawy. Dotyczy on terenów nierolniczych, np. w 

mieście. Jeś l i  ktoś  na takich terenach życzy sobie hodować  przykładowo krowy to 

może to robić  tylko i  wyłącznie na własne potrzeby. Więcej  uwag  nie wniesiono. 

Następnie W-ce Przewodnicząca Rady Gminy Pani Hal ina Kiszka zaproponowała 

aby zagłosować  w sprawie uchwały bez jej  odczytywania. Propozycję  

przegłosowano jednogłośnie. Poddano projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowanie w sprawie uchwały: 

W głosowaniu wzię ło udział 14 radnych 

Za : 14 radnych 

Przeciw: 0 radnych 

Wstrzymało się :  0 radnych 

Uchwała została przyję ta jednogłośnie.   

Uchwała nr XXVI/150/2013 stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokołu. 

b)  szczegółowego sposobu i  zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właściciel i  nieruchomości i  zagospodarowania 

tych odpadów  

Radny Leszek Wróbel  zapytał o moż l iwo ść  zmiany w paragraf ie 1 pkt 1 słowa 

„albo” na „ lub” dla większej  czytelności. Pani Maria Wrońska ostatecznie 

zaproponowała aby umieścić  tam spójnik „ i” .  Oznajmiła ona, że w ramach opłaty 

Gmina zapewnia mieszkańcom odbiór i  zagospodarowanie odpadów w każdej  i lości 

bądź moż l iwo ść  samodzielnego dostarczenia ich w razie potrzeby do punktu 

selektywnej  zbiórki.  Radny zapytał także o pkt 3, w którym jest mowa o 

zapewnieniu i  utrzymaniu pojemników należytym stanie sanitarnym. Pani Wrońska 

poinformowała, że w SIWZ są  zapisy dzięki którym Gmina będzie starała się 

przerzucić  obowiązek zapewnienia pojemników oraz ich utrzymania na Operatora. 

Wi ęcej uwag nie wniesiono. Projekt poddano pod głosowanie. 

Głosowanie w sprawie uchwały: 

W głosowaniu wzię ło udział 14 radnych 

Za : 10 radnych 

Przeciw: 2 radnych 

Wstrzymało się :  2 radnych 
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Uchwała została przyję ta większością  głosów.  

 Uchwała nr XXVI/151/2013 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

c) przyj ęcia programu opieki nad zwierzę tami bezdomnymi oraz 

zapobiegania     bezdomności zwierzą t  na terenie Gminy Wymiarki 

w 2013 roku.  

 Uwag nie wniesiono. Projekt poddano pod głosowanie. 

Głosowanie w sprawie uchwały: 

W głosowaniu wzię ło udział 14 radnych 

Za : 14 radnych 

Przeciw: 0 radnych 

Wstrzymało się :  0 radnych 

Uchwała została przyję ta jednogłośnie.   

Uchwała Nr XXVI/152/2013  stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

d)  w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013 r. 

Przewodniczący zapytał czy są  pytania do projektu uchwały. Radny Leszek 

Wróbel zapytał skąd wynikają  minusy w tych zmianach. Czy ma to związek ze 

wskaźnikami w WPF? Pani Wójt oznajmiła,  że wynika to zarówno ze zmniejszenia 

subwencj i  oświatowej oraz zmniejszenia wydatków mają tkowych w Publ icznym 

Gimnazjum co ma związek z rezygnacją  budowy łącznika do hal i  sportowej 

(rozbudowa szkoła). W ramach tych środkach będziemy spłacać  3 kredyty w tym 

roku. Ostatni z kredytów rozłożymy na raty na lata kolejne. Pozwala nam to na 

zamknięcie WPF-u. Wcześniejszy WPF został zakwestionowany prawdopodobnie ze 

względu na to, że zgodnie z ustawą  od 2014 roku wskaźniki  nie mogą  być  na „NIE”.  

Aneks do umowy z bankiem i harmonogram spłat są  podpisane. 

Radny Piotr Kowalski korzystając z okazj i  zapytał Pani Wójt jak udało się 

stworzyć  WPF, skoro do tej  pory miel iśmy z nim takie problemy. Pani Wójt 

poinformowała, że WPF udało się  zrobić  dzięki pomocy obcej  osoby spoza terenu 

gminy. Rezygnacja z dalszej  części projektu Transgraniczne Centrum Sportu 

również się  do tego przyczyni ła. Na wycofanie się  z projektu przebudowy dróg 

niestety było już  za późno. Pojawiły się  jednak kolejne problemy dotyczące bi lansu 

Urzędu Gminy, bi lans Gminy jako jednostki powstał. Nad tym drugim będziemy 

pracować .  Pani Wójt oznajmiła, że poczuwa się  do obowiązku uporządkowania 

spraw Gminy, w tym przede wszystkim gospodarki f inansowej i  dopóki to nie 

nastąpi nie zrezygnuje z funkcj i  Wój ta. .  Przez dwa lata współpraca ze Skarbnikiem 

nie układała się  dobrze, uniemoż l iwiało to należyte wykonywanie obowiązków 

Wójta. Radny Kowalów w dalszym ciągu upiera aby Pani Wójt porozmawiała z 
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Panią  Skarbnik na temat dalszej  współpracy. Pani Wójt zapytała na czym miałoby 

to porozumienie polegać ,  gdyż  nie wyobraża sobie dalszej  współpracy w takim 

stylu. Dopiero teraz Pani Wójt zaczyna się  or ientować  w gospodarce f inansowej 

Gminy Wymiarki, gdyż do tej  pory nie była rzetelnie o wszystkim informowana. 

Pani Wójt poinformowała, że na najbl iższej  sesj i  trzeba będzie dokonać  kolejnych 

zmian w budżecie w sprawie dopłaty do bi letów MZK oraz do przedszkola „Rajska 

Dolina” do którego uczęszczają  dzieci z terenu naszej  Gminy. 

Wi ęcej  uwag nie wniesiono. Projekt poddano pod głosowanie. 

Głosowanie w sprawie uchwały: 

W głosowaniu wzię ło udział 14 radnych 

Za : 12 radnych 

Przeciw: 0 radnych 

Wstrzymało się :  2 radnych 

Uchwała  została przyję ta większością  głosów.  

Uchwała Nr XXVI/153/2013  stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

e) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wymiarki na lata 2013-2022. 

 Uwag nie wniesiono. Projekt poddano pod głosowanie. 

Głosowanie w sprawie uchwały: 

W głosowaniu wzię ło udział 14 radnych 

Za : 14 radnych 

Przeciw: 0 radnych 

Wstrzymało się :  0 radnych 

Uchwała  została przyję ta jednogłośnie.  

Uchwała Nr XXVI/154/2013  stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

F) w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę . 

Uchwała dotyczy dopłaty dla Przewozu za zaopatrzenie w wodę 

miejscowości Silno Małe. Uwag nie wniesiono. Projekt poddano pod 

głosowanie. 

Głosowanie w sprawie uchwały: 

W głosowaniu wzię ło udział 14 radnych 

Za : 14 radnych 

Przeciw: 0 radnych 

Wstrzymało się :  0 radnych 

Uchwała została przyję ta jednogłośnie. 
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Treść  uchwały XXVI/155/2013 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 

protokołu. 

12. Wolne wnioski i  zapytania. 

1. Radny Piotr Kowalski: 

Zapytanie do radnego Leszka Wróbla dlaczego na antenie Radia Zachód 

obraża radnych okreś lając całą  Radę  Gminy Wymiarki mianem nieudolnego 

organu, który powinien podać  się  do dymisj i .  Radny Kowalski oraz inni radni 

czują  się  urażeni tym faktem. Radny Piotr Kowalski zapytał radnego Leszka 

Wróbla co zrobi ł  przez 3 lata dla społeczności lokalnej , która wybrała go na 

swojego przedstawiciela. 

2. Radny Leszek Wróbel: 

Radny oznajmił ,  że nie chciał nikogo swoją  wypowiedzią  urazić  i  przeprosi ł .  

Poinformował jednocześnie, że w swojej  kontrowersyjnej wypowiedzi chciał 

zwrócić  uwagę  na to, że radni nie anal izują  wnikl iwie aktów za którymi głosują .  

Lekko podnoszą  rękę  a później  mają  pretensje do Wójta. Wg radnego należy 

ponownie usiąść  do budżetu Gminy, na spotkaniu roboczym przeanal izować  

wnikl iwie i  zastanowić  się  nad zmianami. 

Radny zapytał Pani Wójt kiedy okazało się ,  że możemy odzyskać  VAT. Pani 

Wójt poinformowała, że dowiedziała się  o takiej  moż l iwo ści ok. roku temu na 

szkoleniu. W pierwszej  kolejności musiel iśmy dokonać  zmian w budżecie,  

doprowadzić  do końca WPF, teraz będzie można się  skupić  na odzyskiwaniu 

VAT. Urząd Skarbowy niechę tnie podszedł do sprawy, być  może dlatego, że dla 

nich to także pierwszy taki przypadek. Czekamy na interpretację Ministerstwa 

Finansów, która to będzie wiążąca dla naszego Urzędu Skarbowego. Możemy się  

spodziewać  ok. 60 tys.  zł  rocznie zwrotu.  

Radny zapytał także i le kosztowały nas zmiany do projektu w sprawie 

budowy hal i .  Pan Tomasz Dziok oznajmił ,  że projekt był sporządzany pod 

indywidualne potrzeby. W pierwotnym projekcie pewnych rzeczy nie udało się  

przewidzieć  (przyłącze gazowe, wodociągowe).  Pani Wójt oznajmiła,  że 

zorientuje się  w sprawie i  poinformuje radnego.  

3. Radna Danuta Cytlak: 

Prośba o zorganizowanie w kwietniu zebrania wiejskiego w Lubieszowie na 

wniosek mieszkańców. Ponadto radna zapytała czy to prawda, że przy zjeździe na 

autostradę  zamontowano kamery. 

4. Sołtys Józef Grygorowicz: 
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Sołtys oznajmił ,  że mieszkańców interesuje fakt czy Dyrektor GOK jest 

faktycznie dyrektorem czy pełniącym obowiązki. Pani Wójt oznajmiła, że Pan 

Marcin Wiśniewski od samego począ tku był  Dyrektorem a nie P.O. i  to za wczasów 

wcześniejszych Wójtów. Sołtys zapytał dlaczego GOK nie jest czynny w weekendy, 

dlaczego nic tam się  nie dzieje. Pani Wójt oznajmiła, że zarówno Dyrektor Pan 

Marcin Wiśniewski jak i  Kierownik Bibl ioteki Pani Anna Janus- Szymańska 

organizują  różnego rodzaju spotkania, zajęcia ale niestety mieszkańcy nie 

przejawiają  zainteresowania. Na spotkaniach pojawia się  zaledwie ki lka osób, na 

dyskoteki młodzież niechę tnie przychodzi. Ciężko cokolwiek zorganizować  jeś l i  nie 

ma zainteresowania. W tygodniu nieustannie odbywają  się  zajęcia różnego rodzaju, 

np. siatkówka, zumba, ju-j i tsu, i tp. 

Sołtys poinformował zebranych, że zaprasza na spotkanie wraz z radą  sołecką  na 

począ tku kwietnia. O konkretnym terminie wszystkich poinformuje. 

Na zakończenie Pani Wójt oznajmiła, że Powiat poinformował, iż zakończono 

zimowe utrzymanie dróg w tym roku ze względu na wyczerpanie się  środków 

f inansowych na ten cel. W sytuacjach awaryjnych Powiat będzie wysyłał pługi,  

piaskarki na zlecenie po zgłoszeniach mieszkańców jeś l i  zajdzie jeszcze taka 

potrzeba. 

Ad. 13. Zamknięcie obrad XXVI sesj i . 

Wskutek wyczerpania porządku obrad Pan Piotr Adamek- Przewodniczący 

Rady Gminy Wymiarki zamkną ł  obrady XXVI Sesj i  Rady Gminy Wymiarki . Na tym 

protokół zakończono. Protokół zawiera 14 stron, ponumerowanych od 1 do 14. 

Sesja trwała nieprzerwanie od godz. 16:00 do godz. 19:00. 

 

 

  Protokołowała:                                                            Przewodniczący Rady 

 

/ -/  Paul ina Czubińska                                                   /-/   Piotr Adamek 


